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TJÄNSTESKRIVELSE 1(1)

Datum Vår beteckning

2019-08-15 VON 2019/00016 nr 3598 

Socialförvaltningen 
Avdelning Administrativt stöd och utveckling 
Lena Fertig, Administrativ controller/ nämndsekreterare 
0171-525 06 
lena.fertig@habo.se 

Informationspunkt 

Förslag till beslut  

1. Vård- och omsorgsnämnden tackar för informationen.

Externt besök 

Inga anmälda 

Socialchef Mats Elgström Ståhl informerar 

 Stående punkt: Redogörelse efter partsamverkan i Socsam den 2019-08-26

 Stående punkt: Lokalförsörjning inom nämndens verksamhetsområden

 Anhörigstöd/anhörigkonsulent

Avdelningschef Erik Johansson informerar 

 Stående punkt tills vidare: Om hur byggprocessen av nya äldreboendet löper på.

Avdelningschef Marie Rönnqvist Borneteg informerar 

 Stående punkt: Lägesrapportering, beläggning och antal som väntar på särskilt

boende

Avdelningschef Sandra Sabel informerar 

 IVOs tillsynsbesök, kvalitet och ledningssystem

______________ 

Ärende 2



TJÄNSTESKRIVELSE 1(1) 

Datum Vår beteckning 

2019-08-14 VON 2019/00048 nr 4098 

Socialförvaltningen 
Avdelning Administrativt stöd och utveckling 
Hanna Röngren, Verksamhetsutvecklare 
hanna.rongren@habo.se 

Tjänsteskrivelse, rapportering av ej verkställda gynnande beslut 
kvartal 2, år 2019 

Förslag till beslut 

1. Vård- och omsorgsnämnden överlämnar yttrandet i form av

statistikrapport till kommunfullmäktige och fullmäktiges revisorer för

kännedom.

Sammanfattning 

Vård- och omsorgsnämnden är enligt kap. 16 § 6 h socialtjänstlagen (SoL) 

och § 28 h lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) 

skyldiga att varje kvartal rapportera till fullmäktige om ej verkställda 

gynnande beslut. Beslut som avses är biståndsbeslut enligt SoL och LSS 

som inte blivit verkställda inom tre månader från dagen för beslut.   

Ärendet 

Inom kvartal två, år 2019, har totalt 14 ärenden rapporterats till Inspektionen 

för vård och omsorg. Två ärenden avser gynnande beslut enligt SoL och 12 

ärenden enligt LSS. Dessa rapporteringar kan avse beslut som inte har 

verkställts, avbrott som skett i tidigare verkställigheter eller då 

verkställighet skett i tidigare rapporterade ärenden. I förvaltningens yttrande 

framgår en utförlig statistikrapport om ärendena att överlämna till 

fullmäktige och fullmäktiges revisorer för kännedom. 

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 

Inspektionen för vård- och omsorg, IVO, har rätt i enlighet med 28 a § LSS 

och 16 kap 6a § SoL, att ansöka om utdömande av särskild avgift hos 

förvaltningsrätten där det dröjt oskäligt lång tid att verkställa beslut för 

enskild. Vård- och omsorgsnämnden har yttrat sig och inväntar domslut i 

fyra pågående ärenden som IVO överlämnat till förvaltningsrätten för 

avgörande, där verkställigheten av beslut har dröjt oskäligt länge för den 

enskilde.      

Beslutsunderlag 

– Denna tjänsteskrivelse nr 4098, daterad 2019-08-14

– Yttrande, ej verkställda beslut kvartal 2, nr 4097, daterad 2019-08-12

______________ 
Beslut skickas till 
Kommunstyrelsen        

Ärende 3



YTTRANDE 1(3) 

Datum Vår beteckning 

2019-08-12 VON 2019/00048 nr 4097 

Socialförvaltningen 
Avdelning Administrativt stöd och utveckling 
Hanna Röngren, Verksamhetsutvecklare 
hanna.rongren@habo.se 

Yttrande, ej verkställda gynnande beslut, kvartal 2, år 2019 

Sammanfattning 

Vård- och omsorgsnämnden är enligt kap. 16 § 6 h Socialtjänstlagen (SoL) 

och § 28 h lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) 

skyldiga att varje kvartal rapportera till kommunfullmäktige om gynnande 

beslut som ej blivit verkställda. Rapportering görs även till Inspektionen för 

vård och omsorg, IVO. Beslut som avses är biståndsbeslut enligt SoL och 

LSS som inte blivit verkställda inom tre månader från dagen för beslut.  

Statistikrapportering 

För kvartal två år 2019 har totalt 14 ärenden rapporterats till IVO inom 

vård- och omsorgsnämndens ansvarsområde. Två ärenden enligt SoL och 12 

ärenden enligt LSS. Dessa rapporteringar kan avse beslut som inte har 

verkställts, avbrott som skett i tidigare verkställigheter eller då 

verkställighet skett i tidigare rapporterade ärenden.  

Beslut enligt SoL, äldreomsorg 

Under kvartal två har två nya ärenden tillkommit som ej verkställts inom 

lagstadgad tid om tre månader från beslutsdatumet. Beslutsdatum i båda 

ärenden var 2019-03-27. Besluten avser bistånd enligt 4 kap. 1 § SoL om 

plats på särskilt boende. I båda fallen har de enskilda beviljats plats på 

korttidsboende i avvaktan på ledig plats på särskilt boende.  

Beslut enligt LSS 

Det är totalt 12 rapporterade ärenden inom LSS som rapporterats för kvartal 

2.   

Bostad med särskild service för vuxna enligt 9.9§ LSS 

Från föregående inrapporteringsperiod avseende kvartal 1, 2019, var nio 

beslut avseende bostad med särskild service för vuxna enligt 9.9§ LSS ej 

verkställda.  

Åtta av dessa har rapporterats som verkställda under kvartal två. Detta till 

följd av att vård- och omsorgsnämndens nya gruppbostäder på Vallvägen 

öppnat och att flera av dessa personer beviljats plats i gruppbostad men 

inväntat en ledig plats i den egna kommunen.  

Samtliga av nedan beslut som tidigare rapporterats som ej verkställda har 

därmed nu verkställts. 

 Beslutsdatum 2016-09-21, verkställt 2019-07-15

 Beslutsdatum 2016-12-12, verkställt 2019-05-07

 Beslutsdatum 2017-05-22, verkställt 2019-05-15



YTTRANDE 2(3) 

Datum Vår beteckning 

2019-08-12 VON 2019/00048 nr4097 

 Beslutsdatum 2017-06-01, verkställt 2019-07-15

 Beslutsdatum 2018-01-02, verkställt 2019-05-15

 Beslutsdatum 2018-05-23, verkställt 2019-05-23

 Beslutsdatum 2018-06-27, verkställt 2019-07-15

 Beslutsdatum 2019-01-07, verkställt 2019-05-07

 Ett ärende kvarstår som ännu inte verkställts, beslutet fattades 2018-

01-23. Verkställighet av beslut om bostad för vuxna enligt LSS

avvaktas på grund av pågående placering enligt SoL.

Kontaktperson enligt 9.4 § LSS 

Två ärenden har rapporterats som avser biträde av kontaktperson. 

Ett ärende som tidigare rapporterats som avbrott i verkställighet av 

kontaktperson avslutas denna period. Den enskilde har beviljats bostad 

enligt 9.9 § LSS och flyttat in på en gruppbostad och därmed valt att avsluta 

insatsen kontaktperson.  

Det andra ärendet rapporteras för första gången då det inte kunnat 

verkställas inom tre månader från beslutsdatumet, 2019-02-15. Insatsen har 

inte verkställts till följd av att det saknas lämplig uppdragstagare. 

Avlösarservice enligt 9.5 § LSS 

Avbrott av verkställighet skedde 2018-12-31 då tidigare uppdragstagare 

avslutade sitt uppdrag. Familjen har föreslagits ett flertal nya uppdragstagare 

sedan avbrottet skedde men valt att tacka nej till dessa. Familjen har dock 

fortsatt behov av insatsen och önskar nytt förslag på uppdragstagare.  

Ekonomiska konsekvenser och uppföljning 

Totalt har nio av 14 ärenden avslutas i samband med rapporteringen för 

kvartal två, åtta av dessa har verkställts till följd av inflyttning på 

gruppbostad och ett har avslutats då den enskilde har återtagit sin ansökan. 

Flera av dessa beslut fattades under 2016 och 2017, vilket lett till att den 

enskilde fått vänta oskäligt lång tid på att få sin insats verkställd. 

Inspektionen för vård- och omsorg, IVO, har rätt i enlighet med 28 a § LSS, 

att ansöka om utdömande av särskild avgift hos förvaltningsrätten där det 

dröjt oskäligt lång tid att verkställa beslut för enskild.  

Vård- och omsorgsnämnden kan med stor sannolikhet vänta sig att IVO 

kommer ansöka om utdömande av särskild avgift i ett flertal av ovan 

ärenden. Om förvaltningsrätten anser IVO ha rätt i sin stämningsansökan 

erläggs kommunen att betala en särskild avgift i varje enskilt fall, utifrån 

insatsens omfattning och hur lång tid den enskilde fått vänta på att få sitt 

gynnande beslut verkställt.  

I tre av de verkställda besluten avseende bostad enligt 9.9§ LSS har IVO 



YTTRANDE 3(3) 

Datum Vår beteckning 

2019-08-12 VON 2019/00048 nr4097 

redan överlämnat ärenden till förvaltningsrätten där nämnden redogjort för 

sin del i ärendet och inväntar domslut.  

Efter att rapporteringen skett för kvartal två, kan konstateras att det endast är 

fem pågående ärenden som inte verkställts inom lagstadgad tid. Detta är en 

stor minskning och positiv utveckling då det under senaste året varit cirka 

20-25 ärenden konstant som inte rapporterats som verkställda.  

Det tycks dock fortsatt vara vissa svårigheter att rekrytera uppdragstagare 

för kontaktperson, avlösarservice och ledsagarservice som möter de 

enskildes behov och önskemål.  

Det har även tillkommit två nya ärenden som avser beslut om särskilt 

boende. Förvaltningen har uppmärksammat en ökad inströmning av ärenden 

som avser insatser inom äldreomsorg, framförallt växelvård och 

korttidsplatser. Blir det en fortsatt ökning kan ytterligare ärenden som inte 

kan verkställas inom tre månader förväntas öka ytterligare.  



TJÄNSTESKRIVELSE 1(2) 

Datum Vår beteckning 

2019-08-16 VON 2019/00056 nr 4111 

Socialförvaltningen 
Förvaltningschef  
Mats Ståhl Elgström, Socialchef 
0171-538 64 
socialnamnden@habo.se 

Remissvar, yttrande över motion Kostnadsfria resor för våra äldre 

Förslag till beslut 

1. Vård- och omsorgsnämnden godkänner förvaltningens yttrande som sitt

eget och överlämnar yttrandet till kommunfullmäktige

Sammanfattning 

I en motion från Agneta Hägglund, socialdemokraterna, föreslås att Håbo 

kommun inför kostnadsfria resor under lågtrafik för samtliga kategorier 

pensionärer. Vid kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-03-04, beslutades 

återremiss för inhämtande av yttrande från bland andra vård- och 

omsorgsnämnden.  

Ärendet 

Redan i september 2017 inkom socialdemokraterna med en motion om att 

Håbo kommun ska tillhandahålla tätortskort för bussresor för kommunens 

pensionärer till en självkostnad av 100 kronor per månad. Kommunstyrelsen 

kansli genomförde en utredning kring vilka effekter ett subventionerat 

busskort kan få och remitterade utredningen till vård- och omsorgsnämnden 

för yttrande. Vård och omsorgsnämnden föreslog då att motionen om 

subventionerade bussresor för pensionärer skulle avslås. Med hänvisning till 

att det inte skulle minska färdtjänstkostnaderna och att kommunen de 

kommande åren kommer att ha stora ekonomiska utmaningar.  

Den nya motionen om kostnadsfria resor för våra pensionärer där 

socialdemokraterna föreslår – ”Att Håbo kommun ska införa kostnadsfria 

resor under lågtrafik för samtliga kategorier pensionärer”, bygger i princip 

på samma förutsättningar som den tidigare motionen, om subventionerade 

resor till pensionärer. Därför anser förvaltningen att kommunstyrelsens 

kanslis utredning daterad 2018-03-12 fortfarande kan gälla som underlag till 

detta yttrande om kostnadsfria resor.  

I utredningen konstateras att man kan subventionera resor för en viss grupp, 

till exempel pensionärer, utan att bryta mot likställighetsprincipen i 

kommunallagen.  

En viktig slutsats i utredningen är enligt förvaltningens mening att bussresor 

endast i begränsad omfattning kommer att minska kostnaderna för färdtjänst 

eftersom förutsättningen för färdtjänst är att man inte kan resa med 

kollektiva färdmedel. 

Förvaltningen kan därför på goda grunder anta att kostnadsfria resor för 

pensionärer skulle innebära kostnadsökningar för kommunen. I en tid där 

Ärende 4



TJÄNSTESKRIVELSE 2(2) 

Datum Vår beteckning 

2019-08-16 VON 2019/00056 nr 4111 

alla prognoser från Sveriges kommuner och landsting (SKL) och andra 

aktörer pekar mot att de 5 till 10 kommande åren kommer kommunerna ha 

stora ekonomiska utmaningar. Utifrån nämnda förutsättningar är det enligt 

förvaltningens bedömning inte rimligt att lämna något annat svar än att 

motionen ska avslås. 

Ställningstagande 

Förvaltningen föreslår att motionen om kostnadsfria resor för våra äldre avslås. 

Beslutsunderlag 

– Denna tjänsteskrivelse nr 4111, daterad 2019-08-16

– Vård- och omsorgsnämndens yttrande över subventionerade resor, nr 4110

– KS kanslis utredning över subventionerade resor, 2018-03-12, nr 78649

– Remiss från KSAU § 61, 2019-03-04, nr 4107

– Motion från (S), nr 4108

______________ 
Beslut skickas till 
Kommunfullmäktige 



UTREDNING 1(3) 

Datum Vår beteckning 

2018-03-12 KS 2017/00578 nr 78649 

Kommunstyrelsens förvaltning 
Kommunstyrelsens kansli 
Clara Thorgren, Kommunsekreterare 
0171-52892 
clara.thorgren@habo.se 

Utredning subventionerade resor för våra äldre 

Bakgrund 
UL är sedan 1 januari 2012 en förvaltning, kollektivtrafikförvaltningen, inom Region Uppsala. 

Region Uppsala är en regional kollektivtrafikmyndighet med ansvar för utvecklingen av länets 

regionala kollektivtrafik. UL handlägger Region Uppsalas myndighetsuppgifter och svarar för den 

operativa administrationen av kollektivtrafiken i Uppsala län. Förvaltningens uppgifter är bland 

annat:  

- arbeta med strategiska lång- och kortsiktiga planer 

- utveckla resmöjligheter och systemen 

- upphandla trafiktjänster av fristående trafikföretag 

- utveckla och underhålla hållplatser och terminaler 

- samordna tidtabeller och priser 

- att utveckla försäljningskanaler och biljettutbud 

- att informera om och marknadsföra biljetterbjudanden och resmöjligheter  

Detta innebär att kommunen inte längre tar intäkter och kostnader för kollektivtrafiken i Håbo 

kommun. Innan huvudmannaskapet för kollektivtrafiken flyttades över hade Håbo kommun 

möjlighet att erbjuda särskilda grupper kollektivtrafik inom det befintliga utbudet. Kommunen vill 

fortsatt kunna erbjuda denna service och har sedan 2012 vid flera tillfällen tillskrivit UL.  

Håbo kommun tillskrev Kollektivtrafikförvaltningen UL i december 2013 med begäran om en offert 

på tilläggstrafik innebärande att skolklasser och pensionärer ska kunna åka gratis med tätortstrafiken 

inom Bålsta, vardagar mellan klockan 09.00 och 15.00.  

Kollektivtrafikförvaltningen UL svarade i maj 2014 med att offert inte kunde ges eftersom 

förvaltningen bedömer att rabatter till enskilda kundgrupper inte faller inom tillköpsmöjligheten och 

hänvisar till ”Avtal om ansvar för den regionala kollektivtrafiken i Uppsala län” och att tillköp endast 

bör förekomma i mycket begränsad omfattning och under begränsad tid.  

Kommunstyrelsen beslutade i maj 2015 att tillskriva Kollektivtrafikförvaltningen igen. Håbo 

kommun efterfrågade en offert från Kollektivtrafikförvaltningen på tilläggstrafik i syfte att erbjuda 

gratis bussresor i lågtrafik till ålderspensionärer som fyllt 65 år samt förtidspensionärer. 

Kommunstyrelsen beslutade i februari 2017 att skicka en skrivelse till UL med begäran om skriftligt 

svar på tidigare skickat brev om gratis bussresor för pensionärer.  

I september 2017 inkom Socialdemokraterna med en motion där det föreslås att Håbo kommun ska 

tillhandahålla tätortskort för pensionärer till en självkostnad av 100 kronor per månad. 

Utredning 
Som UL tidigare tillskrivit kommunen ryms inte rabatter till enskilda kundgrupper inom 

tillköpsmöjligheten. Detta innebär att kommunen står för de ekonomiska konsekvenserna att 

tillhandahålla subventionerade busskort.  



UTREDNING 2(3) 

Datum Vår beteckning 

2018-03-12 KS 2017/00578 nr 78649 

Likställighetsprincipen är av stor betydelse när kommuner fattar beslut om kommunala avgifter och 

när det gäller avgiftssättning får kommunerna inte föra någon godtycklig politik. De 

kommunmedlemmar som befinner sig i samma situation ska som utgångspunkt betala samma 

avgifter. En viktig fråga är under vilka förutsättningar som en kommun får ta ut olikformiga avgifter. 

Det är otillåtet att differentiera avgifter med hänsyn till personliga förhållanden, om inte annat är 

särskilt stadgat.  

Det finns många exempel där kommuner ger rabatter till barn och pensionärer när det gäller avgifter 

till kommunala anläggningar eller kommunala kommunikationer. Dessa grupper anses generellt sett 

ha en sämre betalningsförmåga. Med dessa förutsättningar kan pensionärer ses som en grupp som 

generellt har sämre betalningsförmåga och utan att strida mot likställighetsprincipen få 

subventionerade bussresor.  

Motionens förslag att tillhandahålla tätortskort för pensionärer kan däremot ses som att kommunen i 

nuläget riktar mer insatser mot de pensionärer som bor i Bålsta tätort, eftersom kommunens 

pensionärer på andra orter sannolikhet inte gynnas av subventioneringen på samma sätt.  

Det är flera kommuner i Sverige som erbjuder gratis eller subventionerade bussresor för pensionärer, 

utredningen har stött ca 30 kommuner. Att åka gratis eller att erbjuda subventionerade resor har i 

andra kommuner ökat kollektivtrafikåkandet betydligt och även i vissa kommuner minskat 

användningen av färdtjänst. Det kan också ses som en miljösatsning, då fler väljer bort bilen. 

Befolkningsstatistik 

BÅLSTA TÄTORT 

65 – w år 3110 personer 

Varav 65 – 79 år 2360 personer 

HELA KOMMUNEN 

65 – w år 3770 personer 

Varav 65 – 79 år 3150 personer 

Kostnader  

UL erbjuder idag subventionerade resor för pensionärer, ett månadskort för en pensionär som gäller 

för hela länet kostar 530 kr, det finns även 90 dagars- och årskort. Det finns ett tätortkort som gäller 

för resor inom Enköping, Bålsta, Knivsta/Alsike, Östhammar eller Skutskär som kostar 375 kr, 

biljettpriset är inte subventionerat för någon grupp. Eftersom tätortskortet inte är subventionerat för 

någon grupp saknas statistik på antal pensionärer som nyttjar kortet. Vad gäller det subventionerade 

länskortet, finns statistik på antal påstigningar som görs i Håbo kommun. År 2016 gjordes 3777 

påstigningar med länskortet, år 2017 gjordes 4530, vilket är mellan 12-13 påstigningar per dag.  

Om kommunen skulle erbjuda subventionerade bussresor för alla pensionärer i kommunen kan 

biljetterna ändå skilja i pris eftersom kommunen tar olika kostnader för olika busskort.   

Trots statistiken som finns att tillgå är det svårt att uppskatta hur många pensionärer som skulle nyttja 

subventionerade busskorten, framförallt tätortskoret.  

För att kunna erbjuda tätortskort för 100 kr tar kommunen en kostnad om 275 kr per kort. 
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Om kommunen tar samma kostnad för månadskortet för resor i hela länet kostar kortet 255 kr.  

I kommunen finns det 3770 personer mellan 65-w år, om hälften nyttjar subventioneringen tar 

kommunen en kostnad om ca 500 000 kr/månad. Om 20 % av alla pensionärer nyttjar 

subventioneringen tar kommunen en kostnad om ca 200 000 kr/månad. Eftersom det inte finns exakt 

statistik att tillgå är det svårt att i dagsläget göra en korrekt kostnadsbedömning. Även administrativa 

kostnader tillkommer för handläggning.  Man måste också ta ställning till om förtidspensionärer ska 

omfattas. 

Om färdtjänsten skulle minska med 3 % innebär det en besparing på ca 180 000 kr/år, men en 

invändning är att man bara är berättigad färdtjänst ifall man är förhindrad att åka kollektivtrafik. 

Biståndshandläggaren tar in läkarintyg på detta innan beslut om färdtjänst, så en minskningseffekt av 

färdtjänstresandet till följd av billigare busskort torde alltså bli ganska liten. Däremot kan det ju 

finnas andra, mjukare, värden i att genom lägre kostnader uppmuntra den äldre till ökat 

kollektivresande.  

Finansiering  

Som framgår av sammanställningen ovan så kan kostnaderna för kommunal subventionering till 

pensionärskollektivet variera beroende på hur många som utnyttjar denna möjlighet och i vilken 

utsträckning subventioneringen gäller. Det måste göras en politisk avvägning om kostnaderna ska 

finansieras inom kommunstyrelsens budget eller om medlen ska tas från andra nämnders budgetar. 

Som framgår av utredningen så bedömer förvaltningen att kostnaderna för färdtjänsten inte kan 

minskas eftersom färdtjänsten är biståndsbedömd.  



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(2) 

Sammanträdesdatum 

2018-05-08 

Vård- och omsorgsnämnden 

JUSTERARE EXPEDIERAD SIGNATUR UTDRAGSBESTYRKNING 

VON § 29 Dnr 2018/00022 

Remiss - Yttrande över motion: Subventionerade resor för våra 
pensionärer 

Beslut 

1. Vård- och omsorgsnämnden godkänner förvaltningens yttrande och

överlämnar yttrandet till kommunfullmäktige.

2. Vård- och omsorgsnämnden godkänner att Håbo alliansen bilägger sitt

yttrande som bilaga till förvaltningens yttrande till kommunfullmäktige.

Sammanfattning  
I september 2017 inkom socialdemokraterna med en motion om att Håbo 

kommun ska tillhandahålla tätortskort för bussresor för kommunens 

pensionärer till en självkostnad av 100 kronor per månad. Kommunstyrelsen 

kansli har genomfört en utredning kring vilka effekter ett subventionerat 

busskort kan få och har remitterat utredningen till vård- och omsorgsnämnden 

för yttrande. 

Synpunkter 
Utredningen från kommunstyrelsen kansli är väl genomförd och redovisar 

enligt förvaltningens mening de områden som är väsentliga för att kunna fatta 

ett beslut. Det konstateras att man mycket väl kan subventionera resor för en 

viss grupp, till exempel pensionärer, utan att bryta mot likställighetsprincipen i 

kommunallagen. Det framgår också att ett drygt 30-tal kommuner i Sverige 

subventionerar resor för pensionärer. En viktig slutsats i utredningen är enligt 

förvaltningens mening att subventionerade bussresor endast i begränsad 

omfattning kommer att minska kostnaderna för färdtjänst eftersom 

förutsättningen för färdtjänst är att man inte kan resa med kollektiva färdmedel. 

Man kan därför på goda grunder anta att subventionerade busskort för 

pensionärer skulle innebära kostnadsökningar för kommunen. I en tid där alla 

prognoser från Sveriges kommuner och landsting (SKL) och andra aktörer 

pekar mot att de 5-10 kommande åren kommer att bli ekonomisk tuffa för 

kommunerna är det enligt förvaltningens bedömning inte rimligt att åta sig en 

ny kostnad. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, daterad 2018-04-19, dok.nr 3084 

Remiss, motion, KS 2017/00578 

Ställningstagande 
Förvaltningen föreslår att motionen om subventionerade bussresor för 

pensionärer avslås.  



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 2(2) 

Sammanträdesdatum 

2018-05-08 

Vård- och omsorgsnämnden 

JUSTERARE EXPEDIERAD SIGNATUR UTDRAGSBESTYRKNING 

VON § 29 Dnr 2018/00022 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Diskussion förs huruvida nämnden ska tolka kommunstyrelsens begäran om 

yttrande kring vilka effekter ett subventionerat busskort för pensionärer kan få. 

I diskussionen framkommer att Håbo alliansen anser att förvaltningens yttrande 

behöver kompletteras i vissa delar. Oppositionen anser däremot att 

förvaltningen har yttrat sig utifrån vad kommunstyrelsen har begärt och att 

beslut i ärendet ska tas i kommunstyrelsen. Eva Staake (S) anser därmed att 

nämnden bara har att ta ställning till och godkänna förvaltningens yttrande. 

Per-Arne Öhman (M) yrkar på att Håbo alliansen ska få komplettera sitt 

yttrande som bilaga till förvaltningens yttrande till kommunfullmäktige. 

Eva Staake (S) framhåller att oppositionen i nämnden inte ställer sig bakom 

Håbo alliansens yttrande, men har dock inget emot att den följer med som ett 

särskilt yttrande från Håbo alliansen, som bilaga till förvaltningens yttrande. 

Beslutsgång    
Ordförande Lisbeth Bolin (C) frågar om nämnden kan godkänna att Håbo 

alliansen bilägger sitt yttrande som bilaga till förvaltningens yttrande och 

finner att så sker. 

______________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunstyrelsen     



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 

2019-03-04 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

JUSTERARE EXPEDIERAD SIGNATUR UTDRAGSBESTYRKNING 

§ 61 Dnr 2018/00447 

Motion: Kostnadsfria resor för våra pensionärer 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

1. Kommunstyrelsens arbetsutskott återemitterar ärendet.

Sammanfattning 

I en motion från Agneta Hägglund, socialdemokraterna, föreslås att Håbo 

kommun inför kostnadsfria resor under lågtrafik för samtliga kategorier 

pensionärer.  

Tidigare har en liknande motion i ämnet väckts. I den motionen föreslogs 

kommunen att tillhandahålla tätortskort för pensionärer till en självkostnad 

av 100 kronor. I den utredningen framkom bland annat: 

Huvudmannaskapet för kollektivtrafiken flyttades fr.o.m. 2012 över från 

Håbo kommun till kollektivtrafikförvaltningen Region Uppsala. 

Kommunen har tillskrivit kollektivtrafikförvaltningen och bett om offert för 

att kunna erbjuda skolklasser och pensionärer (2013), ålderspensionärer och 

förtidspensionärer (2015) gratis bussresor.  

Från Region Uppsala har svaret varit att rabatter till enskilda kundgrupper 

inte faller inom tillköpsmöjligheten och att tillköp endast bör förekomma i 

mycket begränsad omfattning och under begränsad tid. 

I kommunen finns det ca 3770 personer mellan 65-w år, om hälften nyttjar 

subventioneringen tar kommunen en kostnad om ca 500 000 kr/månad. Om 

20 % av alla pensionärer nyttjar subventioneringen tar kommunen en kost-

nad om ca 200 000 kr/månad. Eftersom det inte finns exakt statistik att tillgå 

är det svårt att i dagsläget göra en korrekt kostnadsbedömning. 

I dag finns redan rabatterade resor för pensionärer i Uppsala län, ex 30-

dagars- och 90-dagars periodbiljett, det finns inga kort som gäller för vissa 

tider på dygnet. Kollektivtrafikförvaltningen meddelade (2019-01-28) att 

samma svar gäller som tidigare. Just nu pågår inga diskussioner om att in-

föra en gratis kollektivtrafik för enskilda målgrupper eller under vissa tider. 

Vid en total subventionering för alla pensionärer skulle kostnaden för kom-

munen öka ytterligare än vad som framgår i tidigare utredning (se bilaga). 

Förvaltningens bedömning är att motionen bör avslås.  

Motionen har lämnats till pensionärsrådet som ställer sig positiva till mot-

ionen innehåll.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2019-01-25 

Motion 2018-05-30 



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 2(2) 

Sammanträdesdatum 

2019-03-04 

Kommunstyrelsens ar-
betsutskott 

JUSTERARE EXPEDIERAD SIGNATUR UTDRAGSBESTYRKNING 

Tidigare utredning 2018-03-12  

Pensionärsrådet 2018-09-14 § 40 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Agneta Hägglund (S) yrkar på återremiss för inhämtande av yttrande från 

vård- och omsorgsnämnden och handikapprådet.  

Beslutsgång 

Ordförande frågar om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras. Ordfö-

rande finner att ärendet återremitteras.  

______________ 

Beslutet skickas till: 

Kansli 



Motion 

Kostnadsfria resor för våra 

pensionärer. 

Håbo kommun har tidigare vid ett flertal tillfällen tillskrivit UL om ”gratis” bussresor inom Håbo 

kommun för våra pensionärer. Tyvärr så har vi fått negativa svar från kollektivtrafikförvaltningen. 

Vi Socialdemokrater föreslår därför återigen att Håbo kommun inför kostnadsfria resor för alla  

våra pensionärer inom Håbo kommun och under lågtrafik.  

Vi föreslår därför: 

 Att Håbo kommun inför kostnadsfria resor under lågtrafik för samtliga ”kategorier ” pensionärer. 

För Socialdemokraterna 

Agneta Hägglund (S) 



TJÄNSTESKRIVELSE 1(1) 

Datum Vår beteckning 

2019-08-15 VON 2019/00025 nr 3665 

Socialförvaltningen 
Avdelning Administrativt stöd och utveckling 
Lena Fertig, Administrativ controller/ nämndsekreterare 
0171-525 06 
lena.fertig@habo.se 

Redovisning av delegationsbeslut 

Förslag till beslut 

1. Vård- och omsorgsnämnden noterar till protokollet att delegationsbeslutet

för perioden är redovisad.

Redovisade delegationsbeslut för perioden 2019-05-28 – 2019-08-28 

 Protokoll över återrapporterade delegationsbeslut, myndighetsutövning, nr

4102. 

 Delegationsbeslut 2019/00012 nr 4041 - Händelsen anmäls inte som en

allvarlig vårdskada till inspektionen för vård och omsorg (IVO).

Bedömning – händelsen har orsakat patienten lidande och skada som kunde

ha undvikits om hälso- och sjukvården vidtagit rätt åtgärder, det vill säga gett

rätt medicin. Dock kan händelsen inte klassas som en allvarlig vårdskada då

skadan inte är bestående och inte heller lett till ett väsentligt ökat vårdbehov.

 Delegationsbeslut 2019/00022 nr 4118, tilläggsyrkande överlämnas till

förvaltningsrätten i Uppsala:

1. Nämnden kvarstår med sitt yrkande att särskild avgift i första hand ska efterges

utifrån att nämnden anser sig inte ha brustit i sin planeringsskyldighet i enlighet

med vad som framgår i nämndens tidigare svar på föreläggandet.

2. I andra hand yrkar nämnden att den särskilda avgiften sätts ned med beaktande

till de yttre omständigheterna som fördröjt byggnationen av nya bostäder

utifrån att nämnden inte självständigt kunnat påverka samtliga delar i

byggnads-processen av nya bostäder enligt LSS.

Beslutsunderlag  

– Denna tjänsteskrivelse nr 3665, daterad 2019-08-15.

______________ 

Ärende 5



TJÄNSTESKRIVELSE 1(1) 

Datum Vår beteckning 

2019-08-15 VON 2018/00052 nr 3902 

Socialförvaltningen 
Avdelning Administrativt stöd och utveckling 
Lena Fertig, Administrativ controller/nämndsekreterare 

Tjänsteskrivelse - Redovisning anmälningsärenden 

Förslag till beslut  

1. Vård- och omsorgsnämnden noterar till protokollet att anmälningsärendena för

perioden är redovisade.

Sammanfattning 

Nämndens politiker ska ges möjlighet att ta del av inkomna handlingar, såsom domar, 

begäran om yttranden, eller andra skrivelser och dokument av större vikt. 

Mot bakgrund av ovan kan nämndens politiker löpande ta del av inkomna handlingar i 

Assistenten, VON Anmälningsärenden.  

Handlingar och dokument läggs in löpande till Assistenten under perioden. Perioderna 

löper mellan datumen då nämndens kallelse distribueras till nämndledamöterna i vård- 

och omsorgsnämnden. 

Redovisade handlingar, perioden 2019-06-05 – 2019-08-28 

Ytterligare handlingar kan komma att fyllas på fram till dag före nämnd 2019-09-02

 Infektionsregistrering SÄBO Uppsala län 2018, nr 4048

 Kostnadsfri Regional konferens om förstärkta nationella minoritetslagstiftningen,

nr 4053

 Förvaltningsrättens beslut, målet avskrivs då IVO återkallat ansökan, nr 4081

 IVO beslut, att inte ansöka om särskild avgift, avlösarservice, nr 4086

 KF beslut 2019-06-17 § 99, delårsuppföljning mars 2019

 Dom Förvaltningsrätten bifaller IVOs ansökan och ålägger Håbo kommun betala

särskild avgift, nr 4100

Beslutsunderlag 

– Denna tjänsteskrivelse nr 3902, daterad 2019-08-15

______________ 

Ärende 6

 Beslut från IVO - Inga ytterligare åtgärder i ärendet inspektion angående systematiskt 
kvalitetsarbete till följd av klagomål i hemtjänsten, dock kan uppföljning av IVO:s 
beslut komma att ske, ärendet avslutas



TJÄNSTESKRIVELSE 1(1) 

Datum Vår beteckning 

2019-08-21 VON 2018/00060 nr 4119 

Socialförvaltningen 
Avdelning Administrativt stöd och utveckling 
Lena Fertig, Administrativ controller/nämndsekreterare 
0171-525 06 
lena.fertig@habo.se 

Intresseförfrågan – om nämnden godkänner att förlägga 
nämndsammanträdena på dagtid 

Förslag till beslut  

1. Vård- och omsorgsnämnden godkänner dagtid och föreslår att

förvaltningen väljer sammanträdesdag efter följande prioriteringsordning.

1. Dagtid tisdagar, klockan 9-13

2. Dagtid onsdagar, klockan 9-13

3. Dagtid torsdagar, klockan 13-17

4. Kvällstid, tisdagar, klockan 17-21

Sammanfattning 

Inför kommande sammanträdesplanering år 2020 vill förvaltningen fråga om 

nämndens sammanträden kan få förläggs till dagtid istället för som nu på 

kvällstid.  

Ärendet 

Att förlägga nämndens sammanträden till dagtid är gynnsamt för handläggare, 

föredragare och inbjudna. I synnerhet för handläggare/föredragare, som då inte 

behöver sitta kvar efter kontorstid och invänta sitt ärende i dagordningen. Likaså 

är det gynnsamt för nämndens ordinarie tjänstemän/chefer som inte bor i 

kommunen och som kanske har en cirka 40 minuters resväg hem. 

För de kommunala råden kommer kommunstyrelsens kansli att planera in rådens 

sammanträdesdagar efter hur berörda nämnder har förlagt sina sammanträden. 

Någon risk för att sammanträdena ska krocka eller gå i varandra kommer att 

undvikas, meddelar KS kansli. 

Några av nämndens sammanträden kommer att förläggas med hänsyn till 

kommunstyrelsens arbetsutskotts sammanträde när det gäller de årliga 

ekonomiredovisningarna. 

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 

Inga kända merkostnader eller besparingar. 

Uppföljning 

Fastställande av sammanträdesplanen för år 2020 planeras komma till 

nämnden i oktober, alternativt senast november.      

Beslutsunderlag 

– Denna tjänsteskrivelse nr 4119, daterad 2019-08-21

______________ 
Beslut för kännedom till 
Kommunstyrelsens kansli för kännedom 

Ärende 7
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